
آرمان ملى: مهدى هاشمى نسب مربى استقلال در دیدار با 
هوادار اجازه نشستن روى نیمکت این تیم را پیدا نکرد و همین 

مساله حواشى اى را به وجود آورد. 

اخراج هاشمى نسب
بازى استقلال و هوادار که شروع شد طبق معمول همیشه 
مهدى هاشمى نسب همراه سایر اعضاى کادرفنى استقلال روى 
نیمکت نشست، اما هنوز چند دقیقه اى نگذشته بود که ناظر بازى 
(عباس تیمورى) و همچنین سهیل مهدى (مسئول برگزارى 
مسابقات لیگ) از حضور هاشمى نسب روى نیمکت استقلال 
جلوگیرى کردند و این مربى را مجبور کردند از پشت نیمکت 
استقلال بازى را دنبال کند. خبرآنلاین در ادامه نوشت: در همین 
حین شاهدان ماجرا مى گویند که هاشمى نسب خطاب به سهیل 
مهدى مى گوید: «آقاى مهدى مى دانم چه کسى خط داد و به 
شما زنگ زد که من روى نیمکت استقلال نباشم.» بعد از این هم 
نیمکت را ترك مى کند! اما در موقع انجام مسابقه کسى متوجه 
نمى شود بین هاشمى نسب و سهیل مهدى چه گذشته است تا 
اینکه بازى تمام شد و هاشمى نسب در بین خبرنگاران قرار گرفت. 
هاشمى نسب در جمع خبرنگاران گفت: «سهیل مهدى با یک 
تلفن من را از روى نیمکت بلند کرد، مى دانم آن فرد چه کسى بود 
که از آقاى مهدى خواست که من روى نیمکت استقلال ننشینم.» 
ماجراى اخراج هاشمى نسب از نیمکت استقلال بهانه اى شد تا 
روز گذشته به سراغ سهیل مهدى رفته تا از او در خصوص علت 
اخراج هاشمى نسب از روى نیمکت پرس و جو کنیم. در وهله 
اول این سؤال را از مسئول برگزارى مسابقات پرسیدیم که چرا 
هاشمى نسب را از نیمکت استقلال اخراج کرده است و او در 
پاسخ گفت: «نگویید سهیل مهدى، هاشمى نسب را از نیمکت 
کنار گذاشت. با این واژه ها افراد را مقابل هم قرار ندهید. قوانین 
برگزارى مسابقات ایجاب مى کند افرادى که در لیست یک تیم 
نیستند اجازه حضور در بازى را نگیرند. باشگاه استقلال ایشان 
را در لیست بازى نگذاشته بود.» گفته مى شود که هاشمى نسب 
وقتى از نیمکت اخراج شد خطاب به شما گفته است مى دانم از 
کجا خط گرفته اى که من را اخراج کنى؟! مهدى در این خصوص 
مى گوید: «من از هیچ جا خط نمى گیرم. قوانین را سهیل مهدى 
طراحى نکرده است، بلکه این قوانین تصویب شده و ما مسئول 

اجرایى آن هستیم.»

دعوا به پرسپولیس کشید!
حسین خبیرى،  عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
در مصاحبه اى در خصوص صحبت هاى اخیر مهدى 
هاشمى نسب گفت: اتفاقاتى در لیگ رخ مى دهد که واقعا 
تاسف بار است. کار از خنده گذشته است. مربى تیمى 
گفته من چهار هفته بدون کارت و با تماس این و آن 
روى نیمکت نشسته ام و الان هم با تماس فرد دیگرى از 
روى نیمکت بلند شده ام. در لیگى که براى تیم هاى دیگر 
سخت گیرى مى کنند چطور یک مربى بدون کارت و 
بدون قرارداد روى نیمکت مى نشیند؟ آیا این کار درستى 
است؟ سازمان لیگ الان باید درباره این موضوع توضیح 
دهد که چرا تبعیض آمیز رفتار مى کند؟ سیدجلال 
حسینى که بیش از 100 بازى ملى دارد و یکى از 
برترین مدافعان تاریخ فوتبال ایران بوده و مدرك 

مربیگرى B دارد روى سکو مى نشیند بعد چطور مربى دیگرى با 
تماس این و آن روى نیمکت مى نشیند؟ مهدى هاشمى نسب 
اما به این مصاحبه واکنش نشان داد و به خبر ورزشى گفت: 
من نمى خواهم اسمى بیاورم چون بعضى ها گنده مى شوند اما 
آقاى... شما که سابقه روشنى در فوتبال و ورزش ندارى  و با نگه 
داشتن کت بالادستى ها پایت به فوتبال باز شده، حد و اندازه ات 
را بشناس! وى ادامه داد: تاسف آور این است که در این فوتبال 
هیچ کس سرجاى خودش نیست و بزرگان خانه نشین شده اند 
تا یکسرى آدم هاى بدون رزومه و گمنام پست بگیرند. آقاى... با 
اسم سیدجلال حسینى که بازیکن ملى پوش این مملکت بوده 
بازى نکن. شاید کادرفنى خودتان صلاح ندانسته سیدجلال روى 
نیمکت بنشیند و گرنه دست به تلفن شدن باشگاه شما هم بیشتر 
و هم تاثیرگذارتر است! او مى گوید: من مهدى هاشمى نسب را 
همه مى شناسند. من در این فوتبال نه لابى داشتم و نه کت و 
شلوار کسى را جابجا کردم بلکه هر چه دارم از لطف خدا و دعاى 

پدر و مادرم بوده است. 

پاسخ سازمان لیگ 
سهیل مهدى مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ در 
خصوص صحبت هاى مهدى هاشمى نسب پس از دیدار استقلال 
و هوادار و اعتراض او جلوگیرى از حضور روى نیمکت این تیم، 
عنوان کرد: ضمن احترامى که براى باشگاه استقلال قائلم، نام 
او در لیست نبود. در 2 بازى اولى که هاشمى نسب روى نیمکت 
نشست، چون مدارکش در اختیار کمیته نقل و انتقالات بود، مجوز 
موقت داده شد روى نیمکت بنشیند تا مدارك کامل شود. چون 
مدارك را کامل نکردند و نامش در لیست هم نبود، بدیهى است 
که مجوز حضور روى نیمکت هم صادر نشود چون به عنوان مثال 
اگر کارت زرد بگیرد نمى توان آن را ثبت کرد. وى افزود: شخص 
مهدى هاشمى نسب براى من قابل احترام است اما براساس 
قوانین برگزارى، یکى دو جلسه اول کمیته نقل و انتقالات به 
شرط تکمیل مدارك، به باشگاه فرصت داده مى شود که هنوز 
این اتفاق نیفتاده است. این غیرعادى نیست و ممکن است در 
همه هفته ها اتفاق بیفتد اما چون هاشمى نسب فرد بزرگى در 
فوتبال ما است این اتفاق به چشم آمد. 2بازى در خدمت هاشمى 
نسب بودیم، هفته پنجم که دربى بود معوق شد. هفته بعد از آن 
ناظر ما اشتباه کرده بود که برخورد کردیم و چند هفته از نظارت 
کنار گذاشته شد. براى این بازى به خاطر تکمیل نبودن مدارك 
تذکر لازم داده شد. مهدى در مورد اینکه یعنى در بازى قبلى 
استقلال هم هاشمى نسب مجاز به حضور روى نیمکت نبوده، 
گفت: اشتباه ناظر ما بوده و از او خواستیم توضیحات لازم را 
بدهد. چون عادت کرده ایم هاشمى نسب را همیشه روى نیمکت 
تیم هاى مختلف ببینیم، او هم ذهنى و چشمى کار را پیش برده 
بود. نه فقط هاشمى نسب، هر شخص دیگرى بخواهد روى نیمکت 
بنشیند، حتى اگر کارت آن ها هم نزدیک بازى صادر شده یا اصلا 
صادر نشده باشد، باید در لیست باشگاه باشند تا اگر داور کارتى 
داد قابل ثبت باشد. مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ در 
مورد اینکه آیا نبود مدیر رسانه  اى روى نیمکت استقلال اشکالى 
را به وجود نمى آورد، عنوان کرد: اگر باشد چه بهتر اما جزو ارکان 
قانونى و الزامى حضور روى نیمکت نیست. حداقل 3 نفر شامل 
مدیر، سرمربى و پزشک تیم باید روى نیمکت باشند. بقیه عزیزان 

مى توانند حضور داشته باشند اما الزام قانونى نیست. 
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  کوتاه
فارس: پرونده شکایت پرسپولیس از عضو اسبق هیات مدیره 
این باشگاه زوایاى پنهان و پیچیده اى دارد. باشگاه پرسپولیس 
سندى را                              در سایت کدال منتشر کرد که حکایت از صدور حکم 
علیه عضو اسبق هیات مدیره این باشگاه دارد. در این خصوص 
آمده که باشگاه پرسپولیس از عضو اسبق خود که از استرداد 
دلارهاى اخذشده از AFC خوددارى کرده، شکایت کرده و 
این راى به سود باشگاه پرسپولیس مبنى بر رد مال به مبلغ 72

هزار و 100 دلار شده است. این پرونده البته موضوع جدیدى 
نیست و به اوایل دهه 90 برمى گردد که یکى از اعضاى اسبق 
هیات مدیره پرسپولیس بابت ادعاى طلبى که از این باشگاه 
داشته، این پول را                              از مطالبات این باشگاه از AFC برداشته 
است و همان زمان این موضوع با واکنش هایى هم روبه رو شد، 
اما با گذشت زمان این پرونده دیگر در صدر اخبار قرار نگرفت. 
حالا بعد از گذشت چند سال باشگاه پرسپولیس بابت این مبلغ 
شکایت کرده و چنین حکمى هم به دست آمده است. از طرف 
دیگر عضو شناخته شده و مطرح هیات مدیره پرسپولیس در آن 
زمان مدعى بود که این پول را                              بابت مطالباتش از این باشگاه 
برداشته و باید دید که او در واکنش به این راى چه پاسخى 

خواهد داشت و چه اقداماتى خواهد کرد. 

بیــن المــلل
  ستاره فرانسوى فصل را خوب شروع نکرد اما مى تواند 
کلید پیروزى پارى سن ژرمن در بازى حساس چهارشنبه شب 
مقابل میلان باشد. به گزارش آس، در تابستانى که لئو مسى 
و نیمار پارى سن ژرمن را ترك کردند، سران این تیم فرانسوى 
تصمیم گرفتند به دنبال عثمان دمبله بروند تا کمى جاى خالى 
این دو فوق ستاره را پر کنند. این بازیکن فرانسوى با مبلغ 50

میلیون یورو (53 میلیون دلار) وارد پایتخت فرانسه شد، مبلغ 
قابل توجهى که در حال حاضر با عملکردى که از دمبله دیدیم، 
توجیه نشده است. با همه این حرف ها لوئیس انریکه به این 
بازیکن اعتماد کامل دارد و انریکه همچنان در نشست هاى 
مطبوعاتى با وجود پرسش هاى همیشگى درباره اینکه آیا او 
بازیکن مناسبى براى بازى در تیمى است که مى خواهد در 
این فصل لیگ قهرمانان اروپا را ببرد یا خیر، به تمجید از او 
ادامه مى دهد. انریکه در پیروزى سه بر صفر پارى سن ژرمن 
مقابل استراسبورگ به وینگر تیمش استراحت داد و حالا براى 
دیدار حساس مقابل روسونرى به دمبله نیاز دارد. بازیکن سابق 
بارسلونا غیر قابل پیش بینى است و گاهى مى تواند هواداران 
را با عملکردش شگفت زده کند. دمبله در این فصل حتى یک 
گل هم به ثمر نرسانده و در 10 بازى فقط دو پاس گل داده 
است. او هشت بار در لیگ یک و دو بار در لیگ قهرمانان اروپا 
بازى کرده است. با وجود این، اهمیت او براى لوئیس انریکه زیر 
سوال نمى رود، زیرا سرمربى سابق تیم ملى اسپانیا همچنان به 
این بازیکن اعتقاد دارد و انتظار مى رود او در دیدار با میلان در 
دور گروهى لیگ قهرمانان در ترکیب اصلى باشد. انریکه روز 
شنبه پس از شکست استراسبورگ در پاسخ به سوالى درباره 
دمبله گفت: او مى تواند موقعیت هاى گلزنى را از دست بدهد 
اما نگرش درستى دارد. او مى تواند پیشرفت کند. بله من عاشق 
بازى دمبله هستم. در بازى مقابل میلان، در جناحى که تئو 
هرناندس بازى خواهد کرد، مرد فرانسوى مى تواند در حمله به 
چهار دفاع حریف تعیین کننده باشد و باعث برترى تیمش شود. 
یکى دیگر از نقاط قوت دمبله، شاید همکارى او با کیلیان ام باپه 
باشد. خیلى ها خرید بازیکن سابق بارسلونا را به دلیل دوستى 

او با ام باپه دانستند. 

واکنش اتحادیه جهانى کشتى
به ندادن ویزا به ایران از سوى آلبانى 
ایسنا: اتحادیه جهانى کشتى ضمن ابراز 
ناراحتى خود از صادر نشدن ویزا براى تیم هاى 
کشتى ایران از سوى آلبانى براى حضور در 
رقابت هاى امیدهاى جهان، تاکید کرد: از این پس 
توجه جدى به این موضوع خواهد داشت. اتحادیه 
جهانى کشتى بااعلام نا امیدى عمیق خود از صادر 
نشدن ویزا از سوى آلبانى براى تیم هاى کشتى 
ایران جهت حضور در رقابت هاى زیر 23 سال 
قهرمانى جهان، اعلام کرد که تیم ایران پس از 
یک بحران دیپلماتیک ناگهانى، ویزاى حضور در 
رقابت هاى زیر 23 سال قهرمانى جهان را از سوى 
آلبانى دریافت نکرد. اتحادیه جهانى کشتى ادامه 
داد: هم فدراسیون کشتى آلبانى و هم اتحادیه 
جهانى کشتى براى تسهیل صدور روادید لازم براى 
همه تیم هاى شرکت کننده از جمله کشتى گیران 
ایرانى تلاش خستگى ناپذیرى داشتند اما با وجود 
تلاش ها، در نهایت کشور میزبان حق حضور تیم 

ایران در این مسابقات را نادیده گرفت.

منهاى فوتبال

اظهارنظر مسى 
درباره توپ طلاى بنزما 

لیونل مسى، برنده هفت توپ طلا، نظرش 
را درباره کسب این جایزه توسط کریم بنزما در 
سال 2022 بیان کرد. بنزما، مهاجم سابق رئال 
مادرید، توپ طلا را سال 2022، جلوتر از لیونل 
مسى، مهاجم سابق بارسلونا، به دست آورد. مسى 
در مستند جدیدى با عنوان «توپ طلاى 2022: 
مسابقه به سوى ابدیت» که از سوى نشریه اکیپ 
فرانسه پخش مى شود، در این باره گفت: فکر 
مى کنم که انتخاب بنزما منصفانه بود. او به خاطر 
سال فوق العاده اى که داشت و کارى که در طول 
دوران حرفه اى خود انجام داده، شایسته دریافت 
این جایزه بود. او بازیکن فوق العاده اى است و فکر 
مى کنم براى او و براى فوتبال مهم است که او این 

جایزه را داشته باشد.

ویژه

قهرمانى تورنمنت اردن آورده فنى نداشت 

تیم ملى فوتبال در تورنمنت اردن به قهرمانى در این مسابقات 
رسید. به نظرم این مسابقات آورده فنى چندانى براى ما ندارد، 
چراکه با تیم هایى بازى کردیم که یک تا دو لول پایین تر از سطح 
فوتبال ما هستند. ما نیاز داریم براى آمادگى براى جام ملت ها 
با تیم هاى بزرگ بازى کنیم تا آماده رویارویى با امثال ژاپن و 
کره و استرالیا شویم و این بازى ها محک جدى براى ما محسوب 
نمى شوند. خصوصاً اکثر بازى هاى ما با تیم هاى غرب آسیا و 
تیم هاى کشورهاى عربى بودند و با تیم هاى شرقى بازى نکردیم 
که بتوانیم کره و ژاپن را شبیه سازى کنیم. عملکرد تیم ملى در 
کل خوب بود ولى نقاط ضعفى وجود دارد که باید به آنها پرداخته 
شود. خط دفاعى ما نباید جورى باشد که مقابل اردن تحت فشار 
قرار بگیرد و موقعیت بدهد. ما در دفاع مشکلاتى داریم و هرچقدر 
در خط حمله عملکرد خوبى داشتیم اما وضعیت خط دفاعى ما 
آشفته و نگران کننده است و آن انسجامى که زمان کى روش 
داشتیم را در حال حاضر نمى بینیم. مى فهمم تیمى که هجومى 
بازى مى کند در خط دفاعى آسیب پذیر مى شود ولى دیگر مقابل 
اردن نباید اینطور تحت فشار قرار بگیریم و این جاى کار دارد. به 
نظرم تیم خوبى داریم ولى در تدارکات مناسب براى آن کوتاهى 
صورت گرفته است. نمى شود هم فدراسیون را سیبل قرار داد 
و آنها را مقصر دانست. ما درگیر مشکلات و مسائلى هستیم که 
تدارك بازى خوب براى ما کار دشوارى است. فدراسیون فوتبال 
مشکلات مالى زیادى دارد و تغییراتى هم که داشته باعث شده 
نتوانیم برنامه ریزى بلند مدت داشته باشیم. هیچ کشورى به 
اندازه ایران در آن تغییرات مدیریتى در سطح فدراسیون در 
این سال ها نداشته است. به طور کلى به نظرم باید به کادرفنى 
ایرانى تیم ملى وقت داد و نباید براى موفقیت در جام ملت ها آنها 
را تحت فشار قرار دهیم. ما 4 دهه است رنگ قهرمانى در جام 
ملت ها را ندیده ایم و اینطور نیست که قهرمان بلامنازع رقابت ها 
باشیم. براى همین اگر هم در جام ملت ها قهرمان نشدیم باید 
به این کادر تا جام جهانى آینده فرصت داد و تغییرات زیاد تیم 

را به عقب مى برد. 

ضیا عربشاهى پییشکسوت فوتبال کشورمان 
در خصوص حاشیه هاى این رشته ورزشى به ویژه 
خودروى 100 میلیارد تومانى بازیکن فوتبال 

صحبت کرد. 
  شما زمان بسترى شدن على پرون هر 

روز به عیادت وى مى رفتید؟!
پروین یک شبه اسطوره پرسپولیس و تیم ملى 
نشده و اگر پرسپولیس بعد از انقلاب باقى ماند 
و از بین رفت به خاطر زحمات او و بازیکنان 
آن زمان تیم بود. در آن زمان بازیکنان بدون 
چشم داشت و نگاه مالى بازى مى کردند و همگى 
با على مى گفتیم و قراردادمان را در هیات فوتبال 
تهران ثبت مى کردیم. جا دارد از حسن روشن، 
پرویز مظلومى، جواد نکونام و بهزاد غلامپور 
پیشکسوتان و مربیان استقلال کمال تشکر را 
داشته باشم که به دیدار اسطوره پرسپولیس 
آمدند. همچنین از کیومرث هاشمى وزیر ورزش 
و جوانآنکه با عیادت از على پروین خودش را 
بزرگ تر کرد. من هم خدا را شکر مى کنم به 
عنوان یک عضو کوچک پرسپولیس که 13 سال 
و خورده اى براى تیم فوتبالش بازى کردم هر 
روز از اسطوره تیمم عیادت کردم. متأسفم براى 
آن هایى که ادعاى پرسپولیسى بودن دارند، ولى 
نان را به نرخ روز مى خورند. افسوس مى خورم 
براى کسانى که از طریق نماینده هاى شهرشان 
پرسپولیس  باشگاه  مدیریت  به  در مجلس 
رسیدند. نسل دهه 60 دست خود را براى حضور 
در پرسپولیس دراز نمى کند. براى کسى دولا و 
راست نمى شود و سینه ستبر مى کند، چون بنده 
خداست. تأسف مى خورم به حال یکایک بازیکنان 
تیم پرسپولیس که یک نفر از آن ها به عیادت على 
پروین نیامدند و البته اسطوره تیم نیازى ندارد 
که چنین اشخاصى به دیدارش بیایند، چون هر 
که نیامد کوچک ماند. این موضوع به مدیریت 
ضعیف باشگاه و تیم بازمى گردد که بالاى سر 
بازیکنان هستند، ولى خودشان به عیادت پروین 
نیامدند و طبیعى است بازیکنان هم وظیفه خود 
نمى دانند تا از سلطان تیم شان احوالپرسى کنند. 
محمدحسـین  صحبت  مــورد  در 
کنعانى زادگان در خصــوص وارد کــردن 
خودروى 100 میلیارد تومانى چه نظرى دارید؟

چنین اظهارنظر هایى بار منفى براى پرسپولیس 
و تیم ملى دارد. آن هایى که قرارداد هاى نجومى 
با بازیکنان بستند در حق جامعه ظلم کردند، 
چون بسیارى از بازیکنان از خود بى خود شده اند 
و خود را گم کرده اند. بازیکنى که روز قرارداد 
500 میلیون تومانى مى بسته و از خوشحالى در 
پوستش نمى گنجیده، الان 15 تا 30 میلیارد 
تومان قرارداد مى بندد و خدا را بنده نیست. حالا 
هر چقدر درمى آورد براى خودش و خانواده اش 
است و نباید پزُ آن را براى مردم بدهد. تأسف 
مى خورم که این حرف هاى نسنجیده از محبوبیت 
بازیکن کم مى کند. چطور وقتى کى روش به او 
بازى نمى داد این کار ها را نمى کرد، ولى در زمان 
اسکوچیچ و حالا قلعه نویى، کار هاى غیرحرفه اى 
مى کند و ارزش پیراهن تیم حال و روز امروز ملى 
و پرسپولیس را پایین مى آورد. آدم نباید گذشته 
خود را فراموش کند و حال و روز امروز و آینده اش 
را به رخ دیگران بکشد. کنعانى زادگان عذرخواهى 

کند تا جاى خود را در دل هواداران باز کند. 

علیرضا نیکبخت واحدى 
کارشناس فوتبال 

عربشاهى: 
حرف هاى نسنجیده 

از محبوبیت
 بازیکن کم مى کند

بازیکنان گل گهر پس از یک دوره 
تمرین طولانى، روز یکشنبه با 
تصمیم مارینوس اوزونیدیس 
و  پرداختند  استراحت  به 
تمرینات خود را براى برگشت 
دوباره به مسابقات لیگ برتر 
از روز دوشنبه یکم آبان ماه در 

سیرجان از سر گرفته اند.

میلاد زکى پور که  براى 
سپاهان در 25 مسابقه لیگ 
برتر سه گل به ثمر رساند و 
چهار پاس گل بدهد، در این 
فصل هم روند خوبى طى 
کرده و این عملکرد را برابر 
آلمالیق ازبکستان تکرار 

. د کر

ایگناسیو مارتینز در شرایطى 
وارد فولاد خوزستان شد که 
این تیم هیچ امتیازى نداشت، 
اما حالا آنها توانسته اند در دو 
مسابقه پیاپى با مرد اسپانیایى 
دو پیروزى پیاپى به دست 
بیاورند و شرایط خوبى را 

تجربه کنند. 

ت
شــ

س نو
عک

﹢ب   ︑﹞︣﹟︻﹞﹙﹊︣د  ︠︳︣ا  ︫       

حدادى فر: تیم ملى در بین 3 شانس اصلى قهرمانى جام ملت ها  قرار ندارد

مهدى تاج رئیس فدراسیون فوتبال:

باشد. خیلى ها خرید بازیکن سابق بارسلونا را به دلیل دوستى 
او با ام باپه دانستند. 

بازیکن پیشین تیم ملى فوتبال کشورمان 
تأکید کرد، این تیم در بین سه شانس اصلى 
قهرمانى در جام ملت هاى آسیا پیش رو 
جایى ندارد. قاسم حدادى فر در گفت وگو 
با تسنیم، درباره دو بازى اخیر تیم ملى در 
تورنمنت اردن که منجر به قهرمانى شاگردان 
امیر قلعه نویى شد، اظهار داشت: با توجه به 
شرایطى که کشور ما دارد خیلى سخت است 
که با تیم هاى قوى و مطرح بازى کنیم و 
حضور در این تورنمنت چندان هم براى 
تیم ملى بد نبود. تیم ملى مقتدرانه قطر را 

شکست داد، تیمى که در دوره قبلى جام 
ملت ها قهرمان شده بود، ولى همچنان نیاز 
دارد که با تیم هاى قوى ترى بازى کند و 

محکى جدى تر بخورد. 
بازیکن پیشین تیم ملى فوتبال ایران 
بازیکنان خوبى در  ما  افزود:  ادامه  در 
اختیار داریم و این نسل آخرین فرصت را 
دارند تا یک اتفاق بزرگ را براى تیم ملى 
رقم بزنند، چون خیلى از این بازیکنان بعد 
از جام ملت هاى آسیا طبیعتاً از تیم ملى 
کنار مى روند. آنها باید انگیزه زیادى براى 

خوشحال کردن هواداران فوتبال در ایران 
داشته باشند. حدادى فر در پاسخ به این 
پرسش که تیم ملى با هدایت قلعه نویى چه 
تفاوتى با گذشته کرده است، تصریح کرد: ما 
در بخش تهاجمى شرایط بهترى را نسبت 
به زمان مربیگرى کارلوس کى روش تجربه 
مى کنیم و این تغییرات از زمان مربیگرى 
اسکوچیچ شروع شد. الان تیم ملى تهاجمى تر 
فوتبال بازى مى کند. وى راجع به اینکه آیا 
ایران شانسى براى قهرمانى در جام ملت هاى 
آسیا دارد، گفت: آمار همه چیز را نشان 

مى دهد و ما نزدیک به 60 سال است که در 
این جام قهرمان نشدیم. بدون شک ژاپن، 
کره و استرالیا شانس هاى اصلى قهرمانى 
هستند و من معتقدم تیم ملى در بین سه 
شانس اصلى قهرمانى قرار ندارد. شاید برخى 
بگویند که مى توانیم از لحاظ توانایى هاى 
فردى شانس جدى قهرمانى باشیم، ولى فکر 
مى کنم دوران این حرف ها تمام شده، چون 
فوتبال یک علم است و تیمى موفق مى شود 
که برنامه ریزى و آینده نگرى کرده باشد. ما 

چیزى نکاشتیم که درو کنیم. 

 مهدى تاج رئیس فدراسیون فوتبال گفت: اهمیت فوتبال با 
هیچ پدیده اى قایل مقایسه نیست و حاصل کار فوتبال نشاط 

اجتماعى جامعه است.

 مجمع سالیانه هیئت فوتبال استان زنجان
مهدى تاج ظهر دیروز (2 آبان ماه) در مجمع سالیانه هیئت 
فوتبال استان زنجان، اظهار کرد: فوتبال با هیچ پدیده اجتماعى 
قابل مقایسه نیست؛ امروز بسیارى از صفحات روزنامه ها، 
برنامه هاى تلویزیونى و برنامه هاى نشاط آور با فوتبال پر خواهد 
شد. به وسیله فوتبال هر هفته میلیون ها نفر را وارد ورزشگاه ها 
مى کنیم و امروز خوشبختانه ورود بانوان به ورزشگاه ها نیز 
تسهیل شده است. وى افزود: در حوزه فوتبال به نشاط اجتماعى 
کمک مى کنیم، فوتبال به دلیل گستردگى در جامعه همیشه 
حاشیه هاى خاص خود را نیز دارد ولى نباید غافل شویم که 
بسیارى از اوقات فراغت به وسیله فوتبال پرخواهد شد. همچنین 
امروزه برخى از آسیب هاى اجتماعى را به وسیله فوتبال و ورزش 
مى توان حل، محدود و کم کرد که همه ما در فدراسیون و 

هیئت ها این وظیفه را بر عهده داریم.

 نشاط اجتماعى
این مسئول با بیان اینکه اهمیت فوتبال با هیچ پدیده اى قابل 
مقایسه نیست حتى در ماه مبارك رمضان بعد از افطار هزاران 

نفر را در ورزشگاه ها تا زمان سحر داشته ایم، تصریح کرد: حاصل 
کار فوتبال نشاط اجتماعى جامعه است. پیشانى فوتبال وجود 
حداقل یک تیم در لیگ است که این باید در زنجان پیگیرى 
شود. همچنین لازمه یک  ورزش خوب زیرساخت است و اگر 

زیرساخت نداشته باشید فوتبال آمده و مى رود.

مطالبات 
تاج با بیان اینکه باید زیرساخت هایى در استان ایجاد شود 
تا تیم ها در زنجان باقى بمانند گفت: کارهایى که در زنجان 
انجام مى شود خوب است و جاى تشکر از رئیس هیئت استان 
را دارد، و حدود 28 میلیون دلار از AFC طلب داریم که یک 
ریال نیز نتوانسته ایم اخذ کنیم ولى به کار خود ادامه مى دهیم 
و شاهد اتفاقات خوبى در فوتبال و فوتسال هستیم پس اینکه 
صرفا پول نیست خیلى قابل قبول نیست زیرا با وجود تحریم ها 
نیز کارهایى انجام شده است. رئیس فدراسیون فوتبال با بیان 
اینکه ورزشگاه تختى براى مسابقات داخلى خود شهر خوب 
است، گفت: ورزشگاه 15 هزار نفرى زنجان را پسندیدم؛ این 
ورزشگاه 85 درصد پیشرفت فیزیکى دارد، پایه را باید براى آن 
پروژه بگذاریم. فضایى که دارد براى 50 سال آینده قابل توسعه 
است و باید فشار آوریم تا تمام شود و بازى هایى را در آن برگزار 
کنیم. همچنین فوتبال بهترین عامل براى دیده شدن و شناخته 
شدن یک شهر است. فوتبال عاریتى و قرضى نیست، فوتبال را 

نمى شود قرض یا هدیه کرد. تاج خاطرنشان کرد: نیمى از کشور 
ما را بانوان تشکیل مى دهند و باید بدانیم بانوان بخش عمده و 
اعظم جامعه هستند؛ بانوان باید ورزش کنند و نباید صرفاً براى 
دیدن بازى در ورزشگاه حضور یابند و گسترش قوتبال بانوان، 
فوتبال ساحلى بانوان، فوتسال بانوان که مقام اول آسیا هستیم 

نیز در استان زنجان پیگیرى شود.

صحبت هاى مدیرکل 
مدیرکل ورزش و جوانان استان زنجان نیز در ادامه جلسه 
گفت: زنجان در کنار رشته هاى دیگر ظرفیت خوبى در فوتبال 
داشته و شاهد هستیم ورزشکاران زنجان در شهرهاى دیگر 
مشغول فعالیت هستند. همچنین تفاوت فوتبال با دیگر 
ورزش ها این است که یک  معقول اجتماعى و اقتصادى است. 
جواد بازرگان با بیان اینکه اینکه در دنیا به این رشته بها داده 
مى شود و به این دلیل به یک صنعت تبدیل شده است، افزود: اگر 
مى خواهیم در جامعه شور و نشاط ایجاد شده و هیجان جوانان را 
تخلیه کنیم حتماً باید شهر زنجان یک تیم فوتبال داشته باشد. 
وى بیان کرد: یکى از مطالبات به حق جوانان استان زنجان در 
خصوص فوتبال است، اگر بخواهیم فوتبال حرفه اى در کشور ما 
به حیات خود ادامه دهد باید با حمایت شرکت هاى بزرگ همراه 
باشد که در زنجان نیز ظرفیت خوبى در این خصوص داریم و 

تقاضا داریم بخش صنعت وارد این حوزه شود.

ورود بانوان به ورزشگاه ها تسهیل شده است

هاشمى نسب در جمع خبرنگاران گفت: «سهیل مهدى با یک 
تلفن من را از روى نیمکت بلند کرد، مى دانم آن فرد چه کسى بود 
که از آقاى مهدى خواست که من روى نیمکت استقلال ننشینم.» 
ماجراى اخراج هاشمى نسب از نیمکت استقلال بهانه اى شد تا 
روز گذشته به سراغ سهیل مهدى رفته تا از او در خصوص علت 
اخراج هاشمى نسب از روى نیمکت پرس و جو کنیم. در وهله 
اول این سؤال را از مسئول برگزارى مسابقات پرسیدیم که چرا 
هاشمى نسب را از نیمکت استقلال اخراج کرده است و او در 
پاسخ گفت: «نگویید سهیل مهدى، هاشمى نسب را از نیمکت 
کنار گذاشت. با این واژه ها افراد را مقابل هم قرار ندهید. قوانین 
برگزارى مسابقات ایجاب مى کند افرادى که در لیست یک تیم 
نیستند اجازه حضور در بازى را نگیرند. باشگاه استقلال ایشان 
را در لیست بازى نگذاشته بود.» گفته مى شود که هاشمى نسب 
وقتى از نیمکت اخراج شد خطاب به شما گفته است مى دانم از 
کجا خط گرفته اى که من را اخراج کنى؟! مهدى در این خصوص 
مى گوید: «من از هیچ جا خط نمى گیرم. قوانین را سهیل مهدى 
طراحى نکرده است، بلکه این قوانین تصویب شده و ما مسئول 

اجرایى آن هستیم.»

دعوا به پرسپولیس کشید!
حسین خبیرى،  عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
در مصاحبه اى در خصوص صحبت هاى اخیر مهدى 
هاشمى نسب گفت: اتفاقاتى در لیگ رخ مى دهد که واقعا 
تاسف بار است. کار از خنده گذشته است. مربى تیمى 
گفته من چهار هفته بدون کارت و با تماس این و آن 
روى نیمکت نشسته ام و الان هم با تماس فرد دیگرى از 
روى نیمکت بلند شده ام. در لیگى که براى تیم هاى دیگر 
سخت گیرى مى کنند چطور یک مربى بدون کارت و 
بدون قرارداد روى نیمکت مى نشیند؟ آیا این کار درستى 
است؟ سازمان لیگ الان باید درباره این موضوع توضیح 
دهد که چرا تبعیض آمیز رفتار مى کند؟ سیدجلال 
حسینى که بیش از 100 بازى ملى دارد و یکى از 
برترین مدافعان تاریخ فوتبال ایران بوده و مدرك 

سهیل مهدى مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ در 
خصوص صحبت هاى مهدى هاشمى نسب پس از دیدار استقلال 
و هوادار و اعتراض او جلوگیرى از حضور روى نیمکت این تیم، 
عنوان کرد: ضمن احترامى که براى باشگاه استقلال قائلم، نام 
2او در لیست نبود. در 2او در لیست نبود. در 2 بازى اولى که هاشمى نسب روى نیمکت 
نشست، چون مدارکش در اختیار کمیته نقل و انتقالات بود، مجوز 
موقت داده شد روى نیمکت بنشیند تا مدارك کامل شود. چون 
مدارك را کامل نکردند و نامش در لیست هم نبود، بدیهى است 
که مجوز حضور روى نیمکت هم صادر نشود چون به عنوان مثال 
اگر کارت زرد بگیرد نمى توان آن را ثبت کرد. وى افزود: شخص 
مهدى هاشمى نسب براى من قابل احترام است اما براساس 
قوانین برگزارى، یکى دو جلسه اول کمیته نقل و انتقالات به 
شرط تکمیل مدارك، به باشگاه فرصت داده مى شود که هنوز 
این اتفاق نیفتاده است. این غیرعادى نیست و ممکن است در 
همه هفته ها اتفاق بیفتد اما چون هاشمى نسب فرد بزرگى در 
2فوتبال ما است این اتفاق به چشم آمد. 2فوتبال ما است این اتفاق به چشم آمد. 2بازى در خدمت هاشمى 
نسب بودیم، هفته پنجم که دربى بود معوق شد. هفته بعد از آن 
ناظر ما اشتباه کرده بود که برخورد کردیم و چند هفته از نظارت 
کنار گذاشته شد. براى این بازى به خاطر تکمیل نبودن مدارك 
تذکر لازم داده شد. مهدى در مورد اینکه یعنى در بازى قبلى 
استقلال هم هاشمى نسب مجاز به حضور روى نیمکت نبوده، 
گفت: اشتباه ناظر ما بوده و از او خواستیم توضیحات لازم را 
بدهد. چون عادت کرده ایم هاشمى نسب را همیشه روى نیمکت 
تیم هاى مختلف ببینیم، او هم ذهنى و چشمى کار را پیش برده 
بود. نه فقط هاشمى نسب، هر شخص دیگرى بخواهد روى نیمکت 
بنشیند، حتى اگر کارت آن ها هم نزدیک بازى صادر شده یا اصلا 
صادر نشده باشد، باید در لیست باشگاه باشند تا اگر داور کارتى 
داد قابل ثبت باشد. مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ در 
مورد اینکه آیا نبود مدیر رسانه  اى روى نیمکت استقلال اشکالى 
را به وجود نمى آورد، عنوان کرد: اگر باشد چه بهتر اما جزو ارکان 
3قانونى و الزامى حضور روى نیمکت نیست. حداقل 3قانونى و الزامى حضور روى نیمکت نیست. حداقل 3 نفر شامل 
مدیر، سرمربى و پزشک تیم باید روى نیمکت باشند. بقیه عزیزان 

مى توانند حضور داشته باشند اما الزام قانونى نیست. 

داشته باشم که به دیدار اسطوره پرسپولیس 
آمدند. همچنین از کیومرث هاشمى وزیر ورزش 
و جوانآنکه با عیادت از على پروین خودش را 
بزرگ تر کرد. من هم خدا را شکر مى کنم به 
13عنوان یک عضو کوچک پرسپولیس که 13عنوان یک عضو کوچک پرسپولیس که 13 سال 
و خورده اى براى تیم فوتبالش بازى کردم هر 
روز از اسطوره تیمم عیادت کردم. متأسفم براى 
آن هایى که ادعاى پرسپولیسى بودن دارند، ولى 
نان را به نرخ روز مى خورند. افسوس مى خورم 
براى کسانى که از طریق نماینده هاى شهرشان 
پرسپولیس  باشگاه  مدیریت  به  در مجلس 
60 دست خود را براى حضور 
در پرسپولیس دراز نمى کند. براى کسى دولا و 
راست نمى شود و سینه ستبر مى کند، چون بنده 
خداست. تأسف مى خورم به حال یکایک بازیکنان 
تیم پرسپولیس که یک نفر از آن ها به عیادت على 
پروین نیامدند و البته اسطوره تیم نیازى ندارد 
که چنین اشخاصى به دیدارش بیایند، چون هر 
که نیامد کوچک ماند. این موضوع به مدیریت 
ضعیف باشگاه و تیم بازمى گردد که بالاى سر 
بازیکنان هستند، ولى خودشان به عیادت پروین 
نیامدند و طبیعى است بازیکنان هم وظیفه خود 
نمى دانند تا از سلطان تیم شان احوالپرسى کنند. 
محمدحسـین  صحبت  مــورد  در 
کنعانى زادگان در خصــوص وارد کــردن 
 میلیارد تومانى چه نظرى دارید؟

چنین اظهارنظر هایى بار منفى براى پرسپولیس 
و تیم ملى دارد. آن هایى که قرارداد هاى نجومى 
با بازیکنان بستند در حق جامعه ظلم کردند، 
چون بسیارى از بازیکنان از خود بى خود شده اند 
و خود را گم کرده اند. بازیکنى که روز قرارداد 
 میلیون تومانى مى بسته و از خوشحالى در 
15پوستش نمى گنجیده، الان 15پوستش نمى گنجیده، الان 15 تا 30 میلیارد 
تومان قرارداد مى بندد و خدا را بنده نیست. حالا 
هر چقدر درمى آورد براى خودش و خانواده اش 

﹝︡ی و
!︉ ︧﹡ ﹩﹝ ︀︫﹨

قهرمانى تورنمنت اردن آورده فنى نداشت 


